и

Practise the pronunciation of the following words:

pedagogical [,peda'god3ikal], technical ['u-knik.il |, pharmaceutical [,fa:ma'sju:tikal], agricultural Lasgri'kAltfaral], faculty I'faekalti], mathematics LmaeGi'maetiks], philology [fi'blacfci], culture ['кл1ф|, biology Ibai'olacfci], chemistry ['kemistri], primary ['praimari], pre-school |'pri:'sku:lj, psychology [sai'kolachji], psychological ^saika'bdjikal], music ['mju:zik], lecture f'lektja], lecturer ['lektfara], laboratory [la'bDratari], science [saions], scientific [saian'tifikj, integral individuality [in'tegral ,indi^vidju'aeliti], hydrodynamics ['haidroudai'nsemiks], ornithology [,o:ni'eolact$i].

Read and translate the text "Our University".

There are differen types of higher educational institutions in Russia.. In Perm several establishments train specialists in various fields, and among them the

Perm State University, the Technical University the Medical Academy, the raaftnaceutical^Academy, the Agricultural Academy, the Higher School of Economy and otners. My friends and,I_study at the PermJState Pedagogical University. Our University provides higher education for°ruture teachers.

The Perm Pedagogical University is the oldest higher educational establishment^ this type in the Urals. It was founded in 1921 and the number of students was small. During the next two decades (the 20s and the 30s) our University grew greatly. In 1940 there were 1085 students and more than 100 professors and instructors.

- During the wartime a military hospital was housed in the main building, the department of chemistry produced medicines. In the years of the Great Patriotic War a large group of students, graduates and teachers went to the front. We shall never forget those who fell in the war, and among them Tatyana Baramsina, Hero of the Soviet Union, who had studied at our University.    _^    л
Nowadays thePerm Pedagogical University is an important centre of training teachers in the Urals. Every year a great number of students enter its 13 faculties: the Faculty of Mathematics, the Faculty of Philology, the Faculty of Physical Culture, the Faculty of Biology and Chemistry, of Pedagogy and Methods of Primary Education, of Pre-school Psychology and Pedagogy, the Faculty of Foreign Languages, the Faculty of Physics, of History, of Music, of Psychology, the Faculty of Computer Operating and Economics and the Faculty of Social Pedagogy.

The head of the University is the Rector. Every faculty has a Dean. He or she occupies the Dean's Office. The Dean is responsible for the faculty. Every student group has a monitor. The monitor is the leader of the group and is in charge of it.

Our University has more than 45 departments. The staff of professors, lecturers and instructors is big and includes many outstanding scientists who are making contribution to various fields of knowledge. Several scientific schools have been formed at our University: the psychological school of integral individuality, the scientific school of hydrodynamics, of history of the Perm region, of ornithology and others.

At the University there are many laboratories equipped with apparatus of advanced design, computer classrooms with Internet facilities, study-rooms and workshops. They are all situated in its five buildings. The administration is housed in the main building.

Education is free for most students: they pay nothing for lectures, for using laboratory equipment and libraries, or for taking examinations and credit-tests. Moreover, many students receive state grants. Our University has 4 student hostels. Many students are provided with hostel accommodations. The Perm Pedagogical University has its own library containing an enormous number of books: textbooks and fiction, scientific literature and reference books.

The University provides good conditions for 'scientific research. All students carry out research work in the fields of methods and principles of teaching and special subjects. Our graduates work as schoolteachers in the Perm region. The Perm Pedagogical University plays an important part in developing public education in the Urals.

Answer the following questions:

1. Are there different types of higher educational institutions in Russia?
2. Which establishments train specialists in various fields in our city?
3. What does our University provide?
4. What is the oldest Pedagogical University in the Urals?
5. What are the main points in the history of our University?
6. What kind of centre is the Perm Pedagogical University?
7. Which faculties are there at our University?
8. Can you prove that education is free for most of students?
9. How many hostels has our University got?
10. What is the teaching staff like?
11. What scientific schools have been formed at the University?
12. Where is the administration housed?
13. In which fields do the students carry out their research work?
14. What part does the University play in developing public education in the Urals?
Ask your neighbour:

1) where he studies;
2) which faculty he studies at;
3) what faculties there are at the University;
4) if he pays money for his education;
5) if he receives a state grant;
6) if he lives in a hostel;
Прочитайте и переведите текст "Наш университет".

Есть differen типы институтов в России.. В Перми несколько учреждений обучают специалистов в различных областях, и среди них

Пермский государственный университет, Технический университет Медицинская Академия, raaftnaceutical^Academy, Сельскохозяйственная Академия, Высшая школа Экономики и otners. Мои друзья и, I_study в PermJState Педагогический университет. Наш университет обеспечивает высшее образование for°ruture учителя.

Пермь Педагогический университет является самым старым университетским establishment^ этот тип в Урале. Это было основано в 1921, и число студентов было маленьким. В течение следующих двух десятилетий (20-ые и 30-ые) наш университет вырос очень. В 1940 было 1085 студентов и больше чем 100 преподавателей и преподаватели.

- Во время военного времени военная больница была размещена в главном здании, отдел химии произвел лекарства. В годах Великой Отечественной войны многочисленная группа студентов, выпускников и учителей пошла во фронт. Мы никогда не будем забывать тех, кто упал во время войны, и среди них Татьяна Барамсина, Герой Советского Союза, который учился в нашем университете. _ ^ л

В настоящее время thePerm Педагогический университет является важным центром учебных учителей в Урале. Каждый год большое число студентов входит в свои 13 способностей: Способность Математики, Способность Филологии, Способность Физкультуры, Способность Биологии и Химии, Педагогики и Методов начального образования, Дошкольной Психологии и Педагогики, Способности Иностранных языков, Способности Физики, Истории, Музыки, Психологии, Способности Компьютерного Действия и Экономики и Способности Социальной Педагогики.

Глава университета - Ректор. У каждой способности есть Декан. Он или она занимает Офис Декана. Декан ответственен за способность. У каждой студенческой группы есть монитор. Наставник - лидер группы и отвечает за нее.

У нашего университета есть больше чем 45 отделов. Штат преподавателей, лекторов и преподавателей является многочисленным и включает много выдающихся ученых, которые делают вклад в различные области знания. Несколько научных школ были сформированы в нашем университете: психологическая школа составной индивидуальности, научная школа гидродинамики, истории пермской области, орнитологии и других.   В университете есть много лабораторий, оборудованных аппаратом продвинутого дизайна, компьютерных классных комнат с интернет-средствами, комнат исследования и мастерских. Они все расположены в его пяти зданиях. Правительство размещено в главном здании.

Образование свободно для большинства студентов: они ничего не платят за лекции, за то, что оно использовало лабораторное оборудование и библиотеки, или для того, чтобы взять экспертизы и тесты кредита. Кроме того много студентов получают государственные гранты. У нашего университета есть 4 студенческих общежития. Многим студентам предоставляют помещение общежития. У Перми Педагогический университет есть своя собственная библиотека, содержащая огромное количество книг: учебники и беллетристика, научная литература и справочники.

Университет обеспечивает хорошие состояния для 'научного исследования. Все студенты выполняют исследовательскую работу в областях методов и принципах обучения и специальных предметов. Наши выпускники работают школьными учителями в пермском регионе. Пермь Педагогический университет играет важную роль в развитии государственного образования в Урале.

